
                                                                  
 

Referat fra bestyrelsesmøde den 27/8 2024 kl. 16.30-18.30 

 

 

Mødested:  

Dagtilbudsområde Midt-vest, konferencelokalet, Abildvej 20A,1. sal, 9900 Frederikshavn 

Der udleveres ikke bilag på mødet, så hvis I har behov for fysiske papirer bedes I 

selv printe dem ud. 

 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: 

Maika Wissing Mumm Nikolajsen – Troldehøj (formand) 

Kristian Harving – Kernehuset (næstformand) - afbud 

Marianne Nejsum – Landbørnehaven  

Camilla Fynbo Jørgensen – Øster Dahl  - afbud 

Lasse Juhl Damkjær - Abildvej 

Catrine Bruun – Mælkevejen  

Mette Marie Hvilsom – Pilekvisten 

Dagplejen - ikke repræsentanter 

Abildgård – ikke repræsentanter 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Maria Johansen 

Susanne Larsen - afbud 

Anne-Mette Haagensen  

Forældrebestyrelsens sekretær: 

Randi Pauli Nyhagen 

Referent: 

Kirsten Christensen 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                                                  
 
 

• Opfølgning på aflysning af fælles motionsdag den 29. juni: 

 Referat: 

Lederteamet besluttede at aflyse den fælles motionsdag, da de kom frem 

til at der var alt for mange ubekendte og om hvilken værdi så stort et 

arrangement ville ha’ for det enkelte barn. 

 

Der er efterfølgende kommet en forespørgsel fra en medarbejder med 

ønske om, at lave en fodboldturnering i foråret 2025.  Der har været 

afholdt fodboldturnering i 2022 som forløb rigtigt godt. Udover de 

forskellige hold, var der også børn som var heppekor, cheerleaders m.m 

 

Ledelsen har besluttet at nedsætte et udvalg, som skal lave et oplæg til 

en fodboldturnering i 2025. 

Måske arrangeres der en fælles motionsdag på et senere tidspunkt. 

   

 

• Orientering fra Randi: 

Økonomi: 

Referat: 

Økonomi: 

Budgetopfølgningen pr. 31/8 er ved at være færdig. Det forventes at vi 

kommer ud med et lille mindreforbrug i 2024.  

Vi forventer at vi når at opfylde vores minimumsnormeringer.  

Alle medarbejdere bortset fra Abildgård Børnehus §83, ledelse, 

administrativt personale og køkkenmedarbejdere tæller med i 

minimumsnormeringen.  

 

 

 

• Børnetal: 

Referat: 

Der er et fald i antal børnehavebørn, men en lille stigning i dagpleje og 

vuggestue. Alle vuggestuer har kørt med overbelægning, men nærmer 

sig normalt niveau igen. 

 

 

• Verdensmålsuge (uge 36)  

   Referat: 

Frederikshavn Kommune giver igen bolden op til en fælles indsats for at 

omsætte FN’s Verdensmål til konkrete handlinger i vores hverdag. 



                                                                  
 

Verdensmålsugen er en lokal begivenhed i hele Frederikshavn 

Kommune, der fokuserer på bæredygtigtig udvikling og engagerer vores 

lokalsamfund. 

Bag aktiviteterne står foreninger, kirker, virksomheder og kommune. 

 

Vi har i alle huse de 17 verdensmålplancher hængende synligt. 

Alle huse i område Midt-vest arbejder med verdensmålene på en eller 

anden måde. Nogle huse arbejder med et samlet emne i hele huset, 

mens andre arbejder med et mål pr. stue. Det er helt frivilligt hvordan 

emnet gribes an. 

At arbejde med verdensmål er ikke nyt, men det er en fin måde at få 

bevidsthed på det, de allerede gør i forvejen. 

Der arrangeres mange arrangementer i ugens løb i kommunen, mere info 

her 

 

 

 

• Nyt fra forældrerådene 

Hvad sker der i de enkelte huse: 

Referat: 

 

Troldehøj: 

Står et godt sted. Der opleves en stærk og engageret personalegruppe.  

Der er afholdt sommerfest, som var en succes. 

 

Dagpleje: 

Legestuen er startet op igen efter sommerferien og det går fint. 

Bangsbo har holdt pizzaaften for forældre og børn. Der var fin opbakning 

til arrangementet. 

 

Landbørnehaven:  

Michael Bak kommer og underholder den 29/8. 

Forældrerådet skal snart igang med efterårets arrangementer.  

Den årlige julefest er det helt store ”trækplaster”. 

 

 

https://ffm.frederikshavn.dk/media/g1bgtflr/program-verdensm%C3%A5lsugen-2024.pdf


                                                                  
 

Pilekvisten:  

Der er sket meget i Pilekvisten. Der er bla. kommet ny pædagogisk leder.  

 

Mælkevejen: 

Den planlagte sommerfest blev aflyst, da det regnede kraftigt den dag. 

Der arbejdes på at finde en ny dato. 

Der arbejdes på Halloweenfesten for storgruppen. 

 

Abildvej: 

Har forsøgt med en pizzaeftermiddag for forældre og børn, men der var 

desværre for lav tilslutning. 

Lige før sommerferien fik institutionen besøg af Hjem-IS, det var en stor 

succes. 

Der har været afholdt bedsteforældredag med flot tilslutning. 

Der er også stor opbakning til Bag for en sag. 

 

Repræsentanter fra Øster Dahl og Kernehuset var ikke repræsenteret. 

 

 

• Valg til forældrebestyrelsen.  

Valgperiode 1/1 2025-31/12-2027. 

Nedenstående institutioner afholder valg i november 2024: 

• Troldehøj 

• Kernehuset 

• Landbørnehaven 

• Øster Dahl 

• Dagplejen 

Referat: 

Valget af forældrerepræsentanter til forældrerådene finder sted hvert 

andet år inden udgangen af november med tiltrædelse pr. 1. januar i det 

nye år.  

Efter valget konstituerer forældrerådet sig og udpeger den forældre, der 

skal være afdelingens bestyrelsesrepræsentant. 

Forældrerådenes udpegede bestyrelsesrepræsentanter udgør 

områdebestyrelsen og konstituerer sig med formand og næstformand på 

årets første møde. 

 

Det er meget forskelligt hvordan valgene bliver afholdt i de enkelte huse. 

Områdeleder opfordrede forældrerepræsentanterne til at kontakte 

lederen i deres barns institution og ta’ en drøftelse om, hvordan valget 



                                                                  
 

kan afholdes og om hvordan vi får engagerede forældre til at stille op til 

forældrerådet.  

 

• Evt. 

Mulighed for fondsansøgning. 

Drøftelse af mulighed for at søge fonde o.lign. 

Det er lovligt ud fra Frederikshavn Kommunes gældende retningslinjer 

”Regelsæt for brug af reklame og sponsorater i Frederikshavn Kommune 

Børne- og Ungdomsområdet”.   

Bestyrelsen må gerne søge. 

Opføres der udstyr på fx legeplads (eller indkøbes ladcykler eller lignende) 

er det vigtigt, at udstyr overholder dansk standard og for legepladser 

godkendes af Frederikshavn Kommunes legepladsinspektør.  

Penge forældre samler ind ved forældrerådsarrangementer i dagtilbud kan 

bruges frit til det Forældrerådet ønsker. 

 

 

Der afholdes dialogmøde onsdag den 4/9 kl. 19.00-21.00 i Børnehuset 

Molevitten, Grundtvigsvej 75, Elling.. 

Politikere i Børne- og ungdomsudvalget og forældrebestyrelser er 

inviteret. 

Randi, Anne-Mette, Mette Marie, Marianne, Catrine, Sanne og Maika 

deltager. 

 

 

  

 

               Næste møde er den 29/10 2024 kl. 16.30-18.30.  

 

 

Punkter til næste møde:  

Forventet børnetal på sigt i kommunen 

Opfølgning på dialogmødet den 2/9.  

 

 

 

 



                                                                  
 

                      


